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朝陽科技大學
092學年度第2學期教學大綱
Course Schedule
	當期課號
	4190
	Course Number
	4190

	授課教師
	吳瑞雲
	instructor
	WU,JUI YUN

	中文課名
	保險金融監理
	Course Name
	Insurance Auditing

	開課單位
	保險金融管理系(二日)四A
	Department
	

	修習別
	選修
	Required/Elective
	Elective

	學分數
	3
	Credits
	3

	課程目標
	1. 使學生了解保險金融監理法規之基本意義及概念

2.能具備識別保險金融交易市場的管理問題

3.能具備保險金融監理之專業態度

4. 能對日後保險金融監理法規之實際運用有所助益
	Objectives
	1. Enabling students to understand basic meaning and concept of insurance auditing regulations. 

2. Able to identify management problems in financial transaction market. 

3. Having professional attitudes in insurance auditing.  

4. Helping future actual application of insurance auditing in the future.

	教材
	課堂講授.討論
	Teaching Materials
	

	成績評量方式
	平時:出席率及報告30% 期中考:30% 期末考:40%
	Grading
	

	教師網頁
	

	教學內容
	保險事業之發展是否理想,除賴保險業者本身之努力外,政府之監理依亦扮演重要的角色.本課程雖以政府之角度探討主管機關如何監督保險業, 惟就被監督者---保險業或保險從業人員而言,亦應了解政府監理的理由.監理的項目.以及保險政策的導向.了解了這些內容後,除了可以調整內部控制以符合監理的要求外,亦可做為經營策略方針的指引.　
	Syllabus
	In the past rwo decades, Taiwan has emerged as one of the most successful newly industrialized econonomies in the world. Compared with the prosperity of the banking and security industries, Taiwanese insurance market is still far behind the growth of the economy. Under some circumstances,regulatory reform in insurance sector becomes an extremely importment task for Taowan. This class focuses on the insurance regulatory reform in Taiwan and explores certain issues in practices such as financial regulation, capital adequacy, marketing and investment regulation. After examining the current regulatory requirements, certain discussion and suggestions will be provided as possible solutions for possible solutions for these issues.


尊重智慧財產權，請勿非法影印。

